
BENEDIKTINI 
Zápis ze schůzky dne 23. 3. 2011  

 
Přítomni: V. Vlnas, P. Sommer, J. Kuthan, J. Klípa, D. Foltýn, J. Kremer, P. Mašková,  

 V. Kubík, M. Ottová, P. Oulíková, S. Scholz 
Zapsala:  P. Mašková  
 

1. Dne 28. 4. v 11.30 se uskuteční setkání s arcibiskupem Dominikem Dukou (V. Vlnas, 
P. Sommer, D. Foltýn, J. Kuthan).  
Na 21. 6. bude svoláno zasedání s domácími i zahraničními partnery, jehož součástí 
bude odpoledne návštěva arcibiskupa Dominika Duky (p. s.: původní termín 23. 6. byl 
zrušen z organizačních důvodů). 
 

2. NG při jednání s odborem výzkumu a vývoje na MK odmítla řešit situaci způsobenou 
pochybením ministerstva („pyramidální systém“) pouhým dodatkem k de facto 
neplatné smlouvě. Bude tedy nejprve uzavřena dohoda o zániku stávající smlouvy a 
poté podepsány nové čtyřstranné smlouvy s MK a jednotlivými příjemci. Peníze 
bude MK posílat přímo jednotlivým příjemcům. Za účetnictví odpovídá ekonomické 
oddělení každého příjemce přímo MK, ale NG potřebuje ode všech kopie účetnictví 
pro tvorbu závěrečných zpráv. 
Mezi NG, UK a FlU pak bude uzavřena ještě třístranná smlouva (není určen termín, 
dokdy má být uzavřena). 
Pro účetnictví platí finální termíny (odpadl mezistupeň v podobě NG). 
Výplata peněz se kvůli výše uvedenému opozdí, odhad je cca půlka dubna. 
Dotaz J. Kuthana na financování kolegů činných ve výuce = možnost použití 
prostředků NAKI na jiné účely – nemělo by být možné. J. Kuthan žádá o prováděcí 
předpis od MK (prostřednictvím NG) o navýšení příslušných úvazků řešitelů grantu. 
Správně by měla být uzavřena s každým řešitelem, který je již zaměstnán v instituci, 
nová pracovní smlouva jen na plnění úkolů projektu – snad i nad rámec jednoho 
úvazku (až do výše 1,99). CMS zjistí možnosti placení řešitelů grantu i jiným 
způsobem (DPP, DPČ) u pí Morávkové z MK (popř. výš, pokud k tomu nebude 
informovaná) – tedy z prostředků na OON. V tom případě by se ale dotyční řešitelé 
museli v grantu přesunout z řádku 2 („Příslušná část mezd nebo platu“) na řádek 8 
(„OON/DPP“) případně 9 („OON/DPČ“). Navíc by tím vznikly (u DPP) i velké 
přebytky v mzdových prostředcích, kde bylo původně počítáno s odvody a ty by se 
musely za souhlasu MK přesunout jinam, asi do OON. 
Z diskuze dále vyplynulo, že nově přijatá členka řešitelského týmu P. Oulíková nemá  
s KTF podepsanou smlouvu o pracovním poměru (tj. neměla podepsanou smlouvu     
o pracovním poměru ani v době zaslání žádosti o změnu řešitelského týmu na MK 
ČR), tudíž nemůže za stávající situace nahradit A. Mudru na jeho pozici na "řádku 2" 
ale patřila by správně na "řádek 1" (= pracovníci přijatí výhradně na řešení projektu). 
Podle slov J. Kuthana přijme KTF v nejbližší době P. Oulíkovou na zaměstnanecký 
poměr, jinak by bylo nutné tuto situaci dále řešit v součinnosti s příslušným odborem 
MK. 
 

3. P. Sommer představil instituce, které by spolupracovaly na projektu. Jsou to:  
 

 Národní knihovna Praha, Správa Pražského hradu, Arciopatství Břevnov  
 AU Nitra (Ruttkay), Slovenské národne muzeum 
 Muzeum a univerzita v Budapešti (Piroska Biczó, Joszef Lázslovsky) 
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 Biblioteka Kórnicka (Tomasz Jasiński), Marek Derwich 
 Institut für Realienkunde Krems (Elizabeth Vavra, Helmut Hundsbichler), 

Benediktinerstift St. Paul im Lavanttal (P. Gerfried Sitar) 
 Reiss-Engelhornmuseum Mannheim (Irmgard Siede), Haus der Bayerischen 

Geschichte (Richard Loibl), GWZO Uni Leipzig (Christian Lübke, Roman 
Grabolle) 

 
NG uzavře „velkou“ spolupráci jen s 1–2 institucemi (pravděpodobně vybere z těchto 
institucí: Muzeum Mannheim, klášter Lavanttal, Národní knihovna), které zapůjčí 
zásadní množství exponátů. S ostatními budou uzavřeny jen smlouvy o výpůjčkách 
nebo smlouvy o společném bádání („malé“ smlouvy). CMS poskytne NG kontakty na 
zahraniční partnery. 
 

4. Termín výstavy: přelom roku 2014/2015, cca od pol. listopadu do dubna, tedy           
v trvání 5 měsíců (popř. 4), ale jen do Velikonoc (p. s.: v roce 2015 má být Boží hod 
velikonoční 5. dubna). 

 
5. Publikace zaplacené z grantu (katalog) lze prodávat. 

 
6. P. Sommer představil místa výstavy: (kromě Valdštejnské jízdárny) klášter sv. Jiří, 

kde by mohla být vystavena „ženská problematika“. Záleží však na tom, jestli nebude 
v té době probíhat rekonstrukce kláštera. Pak by mohla být výstava alespoň v bazilice. 
J. Klípa by měl předjednat spolupráci s p. Beránkem kvůli kryptě v bazilice sv. Jiří. 
Další výstavní prostor = Národní knihovna, zde by měla probíhat rekonstrukce v 
letech 2011–2013. Spolupráce je předjednána, ale bylo by dobré ohlásit se novému 
řediteli – NG ho kontaktuje počátkem roku 2012, dříve to nemá cenu. Břevnov – 
slíbena krypta, další výstavní prostory zde jsou otázkou. 

 
7. Libreto: Ve Valdštejnské jízdárně bude výstava členěna na tři hlavní bloky 

(pracovně: Zakladatelé, Budovatelé, Dědicové). Časové rozmezí 800–1300 (? to ještě 
k diskuzi). Druhý blok představí jednotlivé části kláštera – ale v naznačení, ne 
rekonstrukce kláštera 1:1. Využití balkónu – pro třetí blok (nejmladší období, 
ikonografie). Relikviáře by mohly být vystaveny pod balkonem. Libreto a představy o 
využití prostoru bude konzultováno s V. Vlnasem a J. Klípou. NG pošle CMS půdorys 
Valdštejnské jízdárny. Libreto bude ještě připomínkováno ostatními řešiteli (rozešle 
D. Foltýn). Vytváření libreta je úzce spojeno s tvorbou databáze. 

 
8. Databázi představil J. Kremer, který bude koordinovat její vytváření i plnění a bude 

hlavním administrátorem. D. Foltýn nastínil příklady témat pro potřeby databáze a 
jejich rozdělení mezi řešitele – to zůstává ještě k diskuzi. Materiály k databázi (témata, 
příklady hesel) i s komentářem rozešle D. Foltýn a J. Kremer všem řešitelům, aby se 
nad nimi zamysleli a připravili si připomínky a své návrhy (včetně toho, kdo bude 
garantovat jednotlivá témata) na schůzku 3. 5. v 10h. J. Kuthan potvrdil, že počítá s 
tím, že technické plnění databáze a skenování pro potřeby databáze bude úkolem 
příslušných pracovníků přijatých k tomuto účelu do projektu za KTF.  

 
9. Řešitelé za KTF i NG souhlasili s tím, že přispějí dohromady 10 články (v průběhu tří 

let), tzn. KTF osmi a NG dvěma, aby byly splněny alespoň minimálně výsledky 
slíbené v projektu. CMS má na starosti hlavně kolektivní monografii a katalog. 
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10.  J. Klípa a P. Sommer připomněli, že je nutné zaměstnat lidi uvedené v projektu jako 
OON  = např. M. Patrný a připravit pro ně pracovní náplň. 

 
11.  Otázka přesného dočerpání peněz = MK je v tomto velmi striktní, není žádné 

procento financí, se kterými by se mohlo volněji nakládat. Klíčová bude rozpočtová 
tabulka, vytvářená pro MK na každý rok. Případné změny v čerpání budou řešitelské 
instituce podávat ve dvou vlnách = cca v polovině roku a ke konci roku (v závislosti 
na finálních termínech pro účetnictví). Vždy se na společných setkáních (min. 2x 
ročně) dohodnou na „balíku změn“ a ty pak odešlou na ministerstvo.  
Placení „incomingových“ cest zahraničním partnerům z kolonky „cestovné“ je 
složitější, záleží na tom, jestli je jednotlivé instituce mohou vykázat jako cestovné – v 
případě CMS nikoliv. Pak připadá v úvahu placení z OON. Pro MK jsou důležité 
celkové obnosy v tabulce, nikoliv konkrétní jména. 
 

12. Příští schůzka se bude konat 3. 5. v 10h opět v pracovně V. Vlnase a se všemi řešiteli. 


